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U s n e s e n í 
ze 6. zasedání zastupitelstva Obce Černá v Pošumaví ze dne 

23. 3. 2015 
Z a s t u p i t e l s t v o   o b c e : 

A) Schvaluje: 
1. Změnu systému hospodaření v obecních lesích a připraví 

výběrové řízení. 
2. Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2015 o stanovení systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 
odstraňování komunálních odpadů. 

3. Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene na p. č. 
447/159 z důvodu vybudování kabelové přípojky a pilíře 
pro E.ON ČR s.r.o. IČ: 25733591 za úplatu. 

4. Smlouvu o výpůjčce s ŘSD ČR IČ: 65993390 na „Výstavbu 
cyklostezky Černá v Pošumaví – Mokrá„. 

5. Smlouvu o výpůjčce s Povodí Vltavy s. p. IČ: 70889953 
na „Výstavbu cyklostezky Černá v Pošumaví – Mokrá„. 

6. Přidělení bytu 2 + 1 Bližná manželům S. 
7. Zveřejnění záměru prodeje pozemku p. č. 216/8. 
8. Zveřejnění záměru prodeje pozemku p. č. 505/59 Radslav. 
9. Zveřejnění záměru pronájmu části pozemku p. č. 1060/1 

Muckov. 
10. Vzalo na vědomí zprávu o činnosti Obecní knihovny Černá 

v Pošumaví. 
11. Vzalo na vědomí zprávu o stavu domu č. p. 5 Mokrá. 
12. Pronájem pozemku p. č. 203/1 na pouťové atrakce panu 

E. Ch. na dva roky, cena pronájmu na jeden rok je 70 000,- Kč. 
13. Schvaluje podání žádosti na „Novostavbu garáže na hasící 

techniku“ se spoluúčastí 51% obce z ceny 1 406 291,-Kč 
B) Revokuje 
1. Usnesení 5. zasedání zastupitelstva obce ze dne 23. 2. 2015  

v bodě A) 9. 
zastupitelstvo obce 
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Počítačový kurz 
Od ledna tohoto roku až do března probíhal v Černé 

v Pošumaví počítačový kurz. Nabídku na účast jsme inzerovali 
v listopadovém zpravodaji. Přihlásilo se kolem 18 našich občanů a 
scházeli jsme se v zasedací místnosti Obecního úřadu každé úterý. 
S počítači jsme nuceni se přátelit skoro všichni a tento kurz byl určen 
právě pro ty, kteří k němu přijdou jen občas a metodou pokus omyl 
se snaží dostat na webové stránky k nějakým informacím, nebo si 
chtějí stáhnout fotky od přátel, poslat dopis atd. Náplní kurzu byly 
přesně tyto oblasti: Jak napsat dopis, jak si založit e-mailovou adresu, 
jak vytvořit tabulku, jak oříznout a upravit fotografie, jak najít 
na internetu potřebné informace a jak je stáhnout, upravit, poslat či 
vytisknout. Součástí kurzu bylo i pracovně právní minimum, které 
vedla zkušená lektorka z úřadu práce, která se věnovala v přednášce 
otázkám kolem pracovního poměru, práv zaměstnaců atd. Přestože 
já osobně s počítačem pracuji denně a šla jsem do kurzu pouze kvůli 
některým oblastem, ve kterých se hůře orientuji, vždy jsem objevila 
něco nového. Lektor pan Jakub Lang měl velmi trpělivý a vstřícný 
přístup, takže i úplní začátečníci se mohli cítit dobře a odnesli si 
určitě největší díl.  
Děkuji tímto obci Černá, že našim občanům tento kurz umožnila a 
doufám, že tyto vzdělávací programy budou pokračovat a všem 
spoluobčanům mohu kurz jen doporučit. 

Šárka Suchánková 
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LIPNO CARD – Karta plná zážitků, 
které byste si neměli nechat ujít. 

 
 
 
Novinkou letošního léta s LIPNO CARD jsou 
turistické atrakce nejen na Lipně, ale po celých 
jižních Čechách. Občané trvale žijící v obcích 
Svazku Lipenských obcí (od Stožce až po Vyšší 
Brod) si mohou opět zakoupit kartu LIPNO CARD 
jen za 20 Kč (běžná cena je 79 Kč). Karta je platná 

až do 31. 10. 2015.  
Získejte svou vlastní LIPNO CARDa užijete si ji, novinek je mnoho: 

-30% na vstup do bazénu a sauny v Aquaworldu Lipno 
-20% na letní kurzy pro děti (in-line, bikepark, plachetnice, 
lanový park) 
-20% na vstup do Vyšebrodského kláštera 
-20% na Adventure Golf 
-60% na vstupné do Poštovního muzea ve Vyšším Brodě 
1+1 tobogán zdarma na Stezce korunami stromů 
1+1 vstupenka na Hořické pašijové hry 
1+1 jízdenka na parní vlaky na trase Černá v Pošumaví – Nové 
údolí 
1+1 vstupenka do Zoo Dvorec a na prohlídky Kláštera 
v Borovanech  
a milý dáreček dostanete v rodinné Lipenské sklářské huti – 
TASTA v Milné 
Doporučujeme vám náš FB profil, kde vám novinky a ostatní 

zajímavé informace k LIPNO CARD budeme servírovat postupně. 
Užijte si výhody s kartou LIPNO CARD, která váš čas na nejen Lipně 
promění v dovolenou plnou zábavy. Přehled všech výhod a zážitků 
s LIPNO CARD naleznete na www.lipnocard.cz. 
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Fotbal muži 
Po zimní přestávce se zase rozehrají fotbalové soutěže. Náš tým 
k prvnímu mistrovskému zápasu nastoupí v sobotu 4. dubna od 16:30 
ve Velešíně. Přijďte povzbudit naše hráče. Doufejme, že jsme na jarní 
část sezony dobře připraveni a na výkonech se projeví tréninky a 
přípravné zápasy, které jsme odehráli. Výsledky v přípravě:  

TJ Černá – Malonty 2:2 

TJ Černá – Přídolí 2:3  

TJ Černá – Lipno 1:0 

TJ Černá – Planá u Č. B. 4:5 

TJ Černá – Č. Krumlov 4:2 

Kaplice – TJ Černá 5:3 

Kamenný Újezd – TJ Černá 4:4 

 

Sportu zdar a fotbalu zvlášť! 
 

zápasy na domácím hřišti:  11. 4. sobota 16:30 Sokol Kájov 

25. 4. sobota 17:00 Dolní Dvořiště 

9. 5. sobota 17:00 Chvalšiny 

30. 5. sobota 17:00 Zlatá Koruna 

13. 6. sobota 17:00 FC Vltava 

Daňo Jiří 
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Pozvánka do divalda 

BATHORYČKA 
8. 4. 2015 (St) 19:30 - 22:00  
Česká scéna Těšínského divadla přijíždí s výpravným muzikálem 

 
RONALD HARWOOD – KVARTET 
28. 4. 2015 (Út) 19:30 - 21:30  
DIVADLO BEZ ZÁBRADLÍ Praha 
  
PETR KOLEČKO – PADESÁTKA 
13. 5. 2015 (St) 19:30 - 22:00  
A STUDIO RUBÍN PRAHA 

WOODY ALLEN – PROKLETÍ NEFRITOVÉHO ŠKORPIÓNA 
27. 5. 2015 (St) 19:30 - 22:00  
DIVADLO A. DVOŘÁKA Příbram 

Hlásit se můžete u p. Štěrbové na t. č. 380 744 109 
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Připomínka Jana Wericha 
 
Tohoto českého filmového a divadelního herce, dramatika, scénáristu a 
zakladatele Osvobozeného divadla si v letošním roce můžeme 
připomenout několika daty. V únoru uplynulo 110 let od jeho narození, 
v říjnu to bude 35 let od jeho úmrtí a současně je to 90 let, co spolu 
s Jiřím Voskovcem založili Osvobozené divadlo v Praze. 
Nebudu zde připomínat celou jeho obsáhlou uměleckou tvorbu, 
zaměřím se pouze na některé jeho výroky, kterých bylo velké množství 
a kolují mezi lidem dodnes. Řada z nich, mnohdy umělecky upravené, 
visely a možná, že i dnes visí, na stěnách nebo nástěnkách řady 
institucí, či firem. 
Zde je pouze několik výroků: 

- Kdo víno má a nepije, kdo hrozny má a nejí je, kdo ženu má a 
nelíbá, kdo zábavě se vyhýbá, na toho vemte bič a hůl, to není 
člověk, to je vůl. 

- Když už člověk jednou je, tak má koukat, aby byl. A když kouká, 
aby byl a je, tak má být to, co je a nemá být to, co není, jak 
tomu v mnoha případech je. 

- Na světě je zavedeno, že spousta hloupých si hraje na chytré. 
Z chytrých, kterých je na světě nedostatek, jen ti nejchytřejší si 
hrají na hloupé. 

- Dobrá nálada nevyřeší všechny vaše potíže, ale nasere tolik lidí, 
že stojí za to si ji udržet. 

- Neříkej, že nemůžeš, když nechceš! Přijdou dnové, kdy to bude 
daleko složitější a horší: budeš chtít a nebudeš moci. A to 
důležité nezapomeň, že chlap nesmí být blbej ve třech 
případech: za volantem, u stolu a v posteli. Všude jinde se to 
snese. 

- Jakmile se z mládí začne dělat zásluha, je to špatné. Protože 
každej starej blbec byl taky jednou mladej blbec. 

- Za pravdu se vždycky platí kopancem, to je mezinárodně 
uznávaná valuta. 
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- Kolikrát jsme se už přesvědčili, že kde je stranický blb, tam je 
vždy nebezpečno. A aktivní blbec — ten je horší než cizí, 
případně i třídní nepřítel. 

- Život vždycky stál, stojí a bude stát za to, aby ho člověk dožil. 
Ono se s ním popravdě ani nic víc dělat nedá. 

- Vezměte si slovo prdel. To je v českém nadávání chrám. 
Umísťujeme tam vše, co se nám nepodařilo. Posíláme tam 
nepohodlné lidi. Dokonce tam voláme v zoufalství o pomoc. 
Určitě znáte lidi, kteří bez vole nedají dohromady větu. A tou 
přemírou ztratilo nadávání smysl. Stalo se zvukem. Když dneska 
řeknete exkrement, lidi se pohoršeně otočí. Když řeknete 
hovno, ani se neotočí. 

Vybral F. Z. 
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Jaro 2015 na MAS Rozkvět 
ve znamení „setby“ 
 
O tom, že aktuálně připravujeme pro území MAS novou rozvojovou 
strategii, která nám pomůže získat další dotace i v období do roku 
2023, pravidelně informujeme nejen na našem webu 
www.masrozkvet.cz, ale také na „živých akcích“ – seminářích, 
školeních a setkáních. Pracovnice MAS postupně navštěvují 
jednotlivé obce, probíhá sběr projektových záměrů. 
Již nyní Vás můžeme pozvat na veřejná Fóra, která proběhnou 14. 4. 
v Pištíně a 21. 4. v Horní Plané.  
Dnešní článek bych se ráda věnovala aktuálnímu tématu MAS 
Rozkvět a tím je příprava strategie, která by měla určit směřování 
získávání dotací pro region v příštích letech. Jakou strategii tedy 
volíme? Dalo by se říct – nic nového pod sluncem. Již v předchozím 
období MAS Rozkvět podporovala (rozuměj: měla ve strategii) 
budování i obnovu veřejné a spolkové infrastruktury a její vybavení, 
ale také podnikání v zemědělství a ovocnářství, službách či 
řemeslníky a také oblast cestovního ruchu a turismu, podporu 
zdravého životního stylu, vzdělávání a spolupráce s partnery v ČR i 
zahraničí. Že šlo o vhodná témata a správný směr jsme si ověřili 
vyhodnocením přínosů doposud získaných dotací. Od svého vzniku 
v roce 2004 získala MAS pro svůj region téměř 50 milionů korun, 
v období 2014-2020 by to mohlo být až 5x více. 
Nejen ve vojenství souvisí „strategie“ také s „taktikou“. A jaké 
taktické kroky děláme pro to, abychom uspěli? Strategie nemá být 
jen „cílením na dotace“, ale především nalezením vhodných řešení 
místních potíží a problémů – prostřednictvím projektů. Ale bez té 
„taktiky jak k penězům“ nemůže být regionální strategie úspěšná – 
míru úspěchu strategie měříme množstvím zrealizovaných projektů 
v regionu a jejich přínosy. Neděláme strategii „pro papír“, ale 
pro lidi. 
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To nalézání (rozuměj: přípravu strategie) se snažíme realizovat 
zapojením co nejširšího spektra regionálních partnerů – těch kteří 
navrhují „místní“ projekty – nejsou to jenom obce, ale také 
neziskovky a podnikatelé. Realizujeme různá místní šetření, ankety, 
komunitní setkání a fóra tak, aby se lidé vzájemně víc poznávali a 
seznamovali se se svými názory a nápady. Řada řešení – v projektech 
i ve strategii – se mnohem lépe realizuje v partnerství a se širší 
podporou komunity.  
Pro region MAS se chceme ucházet o finance z Programu rozvoje 
venkova, IROPu a programů na podporu vzdělávání, zaměstnanosti i 
podnikání. A uplatňovat při realizaci strategie v maximální možné 
míře přístupy MA21 a principy udržitelného rozvoje. 
Projektové záměry může MAS Rozkvět navrhovat v podstatě kdokoliv 
z našeho regionu – slouží k tomu formulář, který je nutno vyplnit a 
poslat na MAS elektronicky (e-mailem). Karta projektu není moc 
složitá - v postatě vypíšete kdo co chce (nebo by měl) udělat, proč je 
to potřeba a co se tím vyřeší, kdy a jakým způsobem to chce 
realizovat a kolik peněz to asi bude stát. Všechny veřejně prospěšné 
záměry (tzn. projekty, které budou realizovat obce a spolky) postupně 
zveřejňujeme na www.masrozkvet.cz, aby byl přehled o tom, jak je 
region připraven. Projektové záměry podnikatelů schraňujeme 
do databáze MAS tak, abychom o nich měli rámcový přehled a mohli 
v rámci strategie požádat o jejich podporu. Zjednodušeně se dá říct – 
o čem se na MASce neví, na to (logicky) nebude žádat peníze a 
obráceně.  
Takže je na každé obci, spolku či firmě zda má zájem o vlastní rozvoj 
a „nahlásí“ své potřeby či nápady naší MAS. Nic to nestojí (a moc to 
nebolí, jen přemýšlet a věnovat tomu trochu času).  
Podle čeho se budou vybírat projekty k podpoře (rozuměj: získají 
dotaci)? První metou je získání balíku dotací pro region 
prostřednictvím strategie MAS. Jde tedy o to mít dobrou a 
realizovatelnou strategii, která vede k dobrým řešením. Přípravu 
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strategie na MAS Rozkvět chceme dokončit v červnu, ale i pak 
budeme sbírat další náměty a projektové záměry.  
Schvalování strategií bude probíhat letos v létě a na podzim – podle 
toho, jak budou na ministerstvech „stíhat“. Pak již bude MAS moci 
vypisovat tzv. výzvy, kdy jednotliví žadatelé budou překládat 
kompletní projektové žádosti o dotace. Optimistická předpověď: 4. 
čtvrtletí 2015. 
MAS pak bude zajišťovat administrativní kontrolu všech žádostí, 
návrh na rozdělení dotací pak bude připravovat výběrová komise 
MAS – tedy lidé z regionu, kteří znají konkrétní žadatele, jejich 
záměry i místní situaci a dovedou si o projektu udělat mnohem lepší 
představu než „úředník v Praze“. Tento administrativní a schvalovací 
proces na MAS trvá poměrně krátce, jen asi tak 6 až 8 týdnů. 
A v čem jsou dotace „přes MASku“ jiné než ty „z kraje nebo 
z ministerstev“? Hodně důležité je, že se o podporách rozhoduje 
v místě, což umožňuje regionu poměrně rychle reagovat na aktuální 
situaci – nejen MAS, ale i žadatelům. Všechny veřejně prospěšné 
projekty – projekty obcí a neziskovek - musí být připraveny 
na základě komunitního projednání, což zaručí, že v místě je o záměr 
zájem, je potřebný a v přípravě byly zohledněny různé názory a 
náměty. MAS také bude ve strategii stanovovat vlastní bodovací 
režim. Dotace „přes MASku“ (oficiálně „prostřednictvím SCLLD“) 
budou například o 5% vyšší, než když žadatel bude žádat přímo 
o dotaci IROP. Těch odlišností je více a již nyní mohu slíbit, že 
budeme tomuto tématu věnovat další články. 
 

ing. Marta Krejčíčková 
manažerka MAS Rozkvět, z.s. 
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PŘÍDAVKA – podle legendy vepsané v tabulkách vedle, 
vyluštíme tajenky, ve kterých jsou výrazy o třech a čtyřech 
písmenech. První tři písmena jsou vždy stejná, přidané písmeno tvoří 
tajenku, kterou přečteme odshora dolů. 
v tajenkách jsou skryty:  
v tabulce č. 1 jméno prvního starosty obce v r. 1990 
v tabulce č. 2 jméno posledního předsedy MNV v r. 1990 
tab. č. 1 + tab. č. 2 
       ledovec; územní celek  
       černý pták; žací nástroj 
       opak hodní; Baťovo město 
          firma v Hlinsku; uhlovodík 
       domácí hlídač; jihoamer.měna 
       Satel. telev. antény;tkalcovský 
       velká nádoba; opak lichá 
       soubor dřevin; opak matu 
 

       základní číslovka; povel 
k zastavení 

       člen jihoevr. národa; vodní 
tok 

       orgán zraku; nádoba 
u studny 

       opak rubu; tváře 
       protivník; podezdívka 
       hlas vrány; obchod 
       pytel na ryby; pánský kabát 
       orgány sluchu; vyrobil 

z látky 
       král zvířat; opak pravá 
       slovenská číslovka; finta(fígl) 

 

Vyluštění tajenky z minulého Zpravodaje (3/2015)  =  ADOLF SCHIMANN 
Připravuje: F. Z. 
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ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY 
 Velkou část března jsme ve školce věnovali zdraví – zkoumali 

jsme lidské tělo, důležité orgány, smysly a hlavně si povídali 
o tom, jak o sebe pečovat a chránit se před nemocemi.  

o Ve čtvrtek 12. 3. dopoledne jsme připravili zdravé 
pomazánky a moučník a na odpoledne pozvali mamky a 
taťky na tradiční akci „Mami, tati, pojď si se mnou hrát 
a zdravou dobrůtku ochutnat“. Potěšilo nás, že i 
některé maminky se doma činili a přinesli ochutnat svůj 
výrobek. 

o Ve středu 18. 3. jsme jeli do Frymburku do bazénu a 
solné jeskyně zregenerovat své síly a načerpat novou 
energii. Ráno jsme odjeli skibusem a zpátky nás dovezl 
pan Kudláček, kterému tímto moc děkujeme. 

 Ve čtvrtek 19. 3. nás navštívili policisté z obvodního oddělení 
z Horní Plané a Českého Krumlova. Velmi poutavě nás seznámili 
se svým povoláním – děti si prohlédly auta, uniformy, výzbroj 
(zbraně, ochranný štít, helmu, pendrek, vysílačky, pouta apod.) 
a viděly ukázku chytání zloděje policejním psem. Děkujeme 
panu Thonovi a jeho kolegům za zajímavé a poučné 
zprostředkování jejich profese. 

 Ve středu 25. 3. přijel do školky pan Ivan Urbánek s hudebním 
představením „Já nic, já muzikant“, ve kterém jsme kromě 
společného zpívání měli možnost poznat a poslechnout si i 
méně známé hudební nástroje, např. dudy, heligon nebo 
ukulele.  

Zápis do Mateřské školy Černá v Pošumaví 
V úterý 21. dubna 2015 se koná zápis dětí do Mateřské školy Černá 
v Pošumaví. Rodiče, kteří chtějí umístit své dítě od září 2015, nebo 
kdykoliv v průběhu školního roku 2015/2016, se dostaví v tento den 
do mateřské školy i se svým dítětem od 9 do 16 hodin. Jiný termín lze 
domluvit na telefonním čísle 380 744 121.                             

Kolektiv MŠ  
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Společenská rubrika 
 
V  dubnu svá výročí oslaví paní Vlasta 
Žilíková, Eva Šmahelová, Věra Kosiarská 
a pan Jan Bigas.  
Všem jubilantům přejeme vše nejlepší, 
hodně štěstí, zdraví a pohody 
v osobním životě. 
 

                                         Za SPOZ Věra Daňová 
 

V březnu nás navždy opustila paní Barbora Jedličková. 
 
 
 
 
 
Zprávy ze  ZŠ 
 
Ve škole jsme uspořádali dětský maškarní bál, kde se děti předvedly 
v překrásných maskách. 
Tancovali a soutěžili mezi sebou kouzelníci, piráti, indiáni, tanečnice, 
princezny, králové a jiné známé postavičky. Odměnou pro děti byly 
bonbony, které přinesla paní Malá, a pro paní učitelky dobrá nálada 
dětí. Maškarní bál navazoval na celoroční projekt „Z pohádky 
do pohádky.“ 

                                                                žáci ZŠ 
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VYBÍRÁM ZE STARÝCH NOVIN 
(vysoké procento našich občanů bylo zaměstnáno v zemědělství, výběr 
článků je tím i ovlivněn) 
 
Portréty ze žňového finiše (okr. noviny Jiskra 2. 9. 1983) 
„Jsme jedním z provozů Státního statku Šumava, odštěpný závod 
Frymburk. Hospodaříme na 1 700 ha zemědělské půdy, z toho 1 200 ha 
orné. Obilovin budeme mít sklizeno 565 ha, pak nás čeká 100 ha 
kukuřice a 60 ha lnu“, říká vedoucí provozu Jan Šerban. Stojíme na poli 
u Jestřábí, kde skupina osmi kombajnů pohlcuje poslední hektary 
žitných klasů. Stejný žňový finiš probíhá na Radslavi a u Pláničky, takže 
Jan Šerban ujíždí dále. Zůstává s námi agronom provozu Pavel Wudy a 
přidává: „Do žní jsme se pustili 8. srpna a zítra (27. 8.) bychom měli 
skončit. Osádky této skupiny kombajnů E-512 jsou naši pracovníci – 
traktoristé, opraváři a pomocníky jim dělají studenti ze střední 
zemědělské školy České Budějovice, budoucí mechanizátoři“. 
Klasy obilí na Jestřábí padly. Kombajnéry čeká přesun do Bližné. Jistě 
jsou unaveni, vždyť v průměru mají za sebou každý více než 100 ha 
pokoseného obilí. Ale důležité je, že mezi nimi panuje dobrá nálada. 
A tak využívám chvilky oddychu. 
„S E-512 pomáhám při žních již od roku 1976. Letos se mnou jezdí 
student Radek Müller“, říká kombajnér Jiří Špína. „Obilí bylo hodně 
polehlé, kameny nám nadělaly mnoho zla“. 
Přidává se kombajnér Helmut Flöring, kterému dělá pomocníka 
student Petr Bárta: „Já jsem letos již vypomáhal jako většina ostatních 
v JZD Březí a pak jsem přešel k nám na Šumavu. Jezdit jsem začal 
před šesti léty s SK-4“. 
„Já si neodpustím takovou poznámku“, říká Miroslav Pajpach 
s pomocníkem Petrem Myšákem. „Na žních jsem podruhé. Ale co nám 
připravují rekreanti za překvapení v polích kolem rekreačních zařízení, 
je pro nás velmi nepříjemné. Jednak asi nevyužívají záchody v kempech 
a pak – dráty, láhve, dřevo – to vše lovíme z mlátiček“. 
Odsuzuje to také kombajnér Jan Dub, který během jedenácti let 
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za volantem načerpal již mnoho zkušeností. Do debaty se zapojuje 
kombajnér Jan Wudy s pomocníkem Jiřím Mrázem a kombajnér 
Jaroslav Sochor. Všichni okamžitě prohlašují: „Jarda má za sebou již 
150 ha, určitě nejvíc z nás všech. Obsadí jistě první místo v soutěži“. 
Ze skromnosti Jaroslav Sochor dodává: „Sice jsem začal o nějaký den 
dřív, ale A. Špína mi šlapal pěkně na paty“. 
Parta usměvavých mužů pak vyzývá Michala do rozhovoru. A tak 
kombajnér Michal Bandura konstatuje: „Patřím již k veteránům. Jezdím 
od roku 1973, z toho jsem čtyři roky na suškách. No a letos se mi 
zastesklo opět po kombajnu“. 
Osádky pak zasedly za volanty E-512 a zamířily přes kopec do Bližné. 
Za nimi odvozci obilí Josef Trávníček s Tatrou T-148 s nosičem 
kontejnérů a Petr Hovorka se závozníkem Václavem Benedou se 
Škodou 706, kteří přijeli na pomoc z Tesly České Budějovice. 
 
Pomoc při přístavbě samoobsluhy v Černé (Jiskra 19. 7. – 16. 8. 1985) 

- V sobotu 13. 7. 1985 pracovalo 16 majitelů chat z chatové 
oblasti pod Mokrou na přístavbě samoobsluhy v Černé. 
Prováděli betonáž podlah. MNV děkuje všem brigádníkům 
za pomoc. Přístavbou a další rekonstrukcí celé prodejny dojde 
k modernizaci a rozšíření prodejních i skladových ploch. 

- MNV děkuje chatařům z osady Jestřábí, kteří v sobotu 
11. 8. 1985 pomáhali při rekonstrukci obchodu v obci. Mimo 
jiné vyzdívali příčky, zalévali spáry panelů a pracovali i na střeše 
objektu. 

- Přístavba stávající prodejny Jednoty pokračovala i v dalším 
víkendovém dnu. Velkým přínosem je pomoc brigádníků 
z chatových osad a samotných občanů obce (Jihočeská pravda 
26. 8. 1985) 

 
Když se chce – všechno jde (Zpravodaj č. 4/1984 Frymburk) 
V rámci zlepšení pracovního a životního prostředí byla bývalá 
bramborárna v Černé přebudována na opravárenské dílny. Ještě 
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předloni zde byla bažina. Kámen byl navezen z lomu Vyšný, závěrečné 
práce – vyasfaltování – provedly Stavby silnic a železnic Praha, když 
mechanizátor provozu Ing. Jan Machala využil toho, že se v blízkosti 
stavěla silnice. Vyasfaltovány jsou i garáže, ústřední topení bylo 
uděláno svépomocí, je zde teplá voda i sociální zařízení. Celý nový areál 
nahradil dříve používaný prostor dílen na Mokré. 
Na celém vzniku tohoto zařízení má velkou zásluhu mechanizátor 
provozu Ing. Machala. Procházíte-li celým areálem dílen střediska 
Černá, musíte obdivovat pořádek, který bohužel tak málo na ostatních 
střediscích vidíme. Vše zde má svoje místo. Traktory krásně vyrovnané 
v řadě, stroje rozdělené podle účelu použití. Nikde nenajdete válející se 
zbytky starých součástí. Pochválit však je nutno i opraváře Petra 
Badáně a Zdeňka Čížka, kteří se zasloužili o to, že zde mají svou 
soustružnu a práce si provádějí sami. 
Pracuje zde celkem 5 opravářů, které trápí to, že v části areálu jsou 
uskladněny jedy, které zamořují prostředí v dílně. Nevyhovující je i 
elektroinstalace, která sice dobře sloužila v bramborárně, ovšem 
dílnám nestačí. 
 
Svědomitý pracovník /Zpravodaj č. 4 1984 Frymburk/ 
Helmut Flöring je jedním z mála kočích na našem závodě, který se 
velmi dobře stará o své koně. Nejen, že je má vždy ve vzorném 
pořádku, ale ještě se se svou manželkou stará o telata. Má velmi dobré 
výsledky u plemenných hřebců – vždyť na Bližné je plemenná stanice 
pro celý obvod od Vyššího Brodu až po Prachatice. Málokterý člověk 
má tak dobrý vztah ke koním. 
 
Je na ně spolehnutí /Zpravodaj č. 4 1984 Frymburk/ 
Stájníci čtyřřadého kravína v Černé Josef Krcho a Zdeněk Malý mají 
v socialistické péči pastevní areály a oplůtky. Jsou dobrá sehraná parta, 
což se odráží i na výsledcích této kontrolní stáje, která má v poslední 
době nejvyšší užitkovost v rámci závodu. Stájníci spolu 
s ošetřovatelkami tvoří kolektiv, na který je možno se spolehnout. 
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Pochvalu ovšem zaslouží rovněž zootechnický úsek vedený Tomášem 
Suchánkem za celkově dobré výsledky v uplynulých létech a zejména 
za I. čtvrtletí letošního roku (1984). 
 
Výborné výsledky na Mokré /Zpravodaj č. 4 Frymburk/ 
V kontrolní stáji na Mokré pracuje kolektiv BSP (Brigáda socialistické 
práce), který vede Vincent Podsklan. Tento kolektiv již řadu let 
vykazuje vysoké překročení plánovaných úkolů ve výrobě a dodávce 
mléka. Veškeré mléko má vždy zařazeno v 1. jakostní třídě, úhyn telat 
není prakticky žádný. Svými výsledky figuruje i v popředí 
Agrokombinátu Šumava. U kolektivu je potřeba vyzdvihnout zejména 
samozastupitelnost všech členů. 
 
Roste za nimi les /Jiskra 1. 3. 1983/ 
Jejich pracovištěm je otevřená krajina, lesy či lesní mýtiny. Nestěžují si 
na prostředí, i když padá sníh nebo prší. Vždy se na ně může kolektiv 
lesáků plně spolehnout. O kom je řeč?  
Traktorista Vít Marek z Černé v Pošumaví, pracuje u Lesního závodu 
Vyšší Brod. Dobrý fortel osvědčil v loňském roce v přibližování dříví 
traktorem s dvoučlennou posádkou. Dokázal promyšleným rozvrhem 
pracovního postupu ušetřit u svěřené techniky více než 17 tis. Kčs 
na PHM, přičemž neslevil nic z předpokládaného výkonu. Zdobí ho vždy 
jen dobré výsledky, ke kterým přidá vždy něco navíc. 
 
Třináctka /Jihočeská pravda 14. 7. 1983/ 
Jako každý rok, i letos se vydáváme s pracovníky krajského 
inspektorátu České obchodní inspekce do turistických míst. (Z mnoha 
míst našeho okresu vybírám z článku pouze ty, které se týkají naší obce 
– F. Z.) 
Třináctka se považuje za nešťastné číslo. A přesně o 13,30 Kčs více byla 
naúčtována konzumace návštěvníkovi panelové restaurace v Černé 
v Pošumaví. Háček byl v tom, že se jednalo o pracovníky kontroly, kteří 
si na podobné finanční „šprýmy“ nepotrpí. O 2,30 Kčs se „zasloužil“ 
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výčepní nedodržením míry piva, o 4,20 Kčs kuchař a o 6,80 Kčs 
pokladní. Protokol pro každého z nich by měl být dostatečným 
poučením pro příště. 
V kiosku ATC v Černé v Pošumaví jsou na brigádě čerstvě promovaní 
učitelé. K jakémukoliv finančnímu poškození spotřebitele zde však 
nedošlo. Je vidět, že když se chce…. 
 
Pivo, fáma a skutečnost /Jihočeská pravda 20. 12. 1983/ 
Mezi občany kraje se šíří zpráva, že v závodech veřejného stravování se 
čepuje 12° pivo z pivovaru Topolčany, tak zvaná topolčanská plzeň. 
Pivovar Topolčany prý nemá pro své výrobky odbyt a tak se expeduje 
prostřednictvím plzeňských pivovarů do Čech. 
O nekvalitním pivu z pivovaru Topolčany zasvěceně informoval místní 
občan z Černé v Pošumaví své tři spolustolovníky z krajského města. 
„Zaručeně máme natočenou topolčanskou plzeň“, pravil. 
 
Všichni za jeden provaz /Zemědělské noviny 30. 3. 1983 – napsal ing. 
Fr. Záhora/ 
V naší obci Černá v Pošumaví, ležící ve středu lipenské rekreační 
oblasti, se můžeme pochlubit mnoha užitečnými věcmi, které se nám 
podařilo ve prospěch všech udělat. Za svou práci jsme obdrželi titul 
„Vzorná pohraniční obec“. 
Trápila nás však nevyhovující budova mateřské školy, umístěná u rušné 
křižovatky, navíc s nedostatečným počtem míst. MNV tak musel 
zajišťovat odvoz dětí do sousedních obcí. 
Rozhodli jsme se proto postavit v Akci „Z“ novou mateřskou školu. 
Na výstavbu školy sdružily finanční prostředky okolní podniky, v nichž 
pracují rodiče dětí. Hlavně Státní statek OZ Frymburk, Výrobna 
ovocných štáv v Černé, Tuhové doly, Aritma Hořice a Jednota Kaplice. 
Od zahájení stavby v roce 1980 do konce loňského roku bylo zdarma 
odpracováno celkem 16 417 hodin, z toho občané odpracovali 6 977 
hodin a organizace Národní fronty 9 440 hodin. Nyní zde doděláváme 
vnitřní omítky, pak přijdou na řadu podlahy a další odborné práce. 
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Každý dospělý občan Černé se na výstavbě nějakým způsobem podílel. 
Hlavou celé akce je Karel Vrba, horník tuhových dolů, poslanec a 
předseda komise pro výstavbu a Petr Valnoha, investiční technik OZ 
Frymburk, poslanec a člen rady MNV. 
Šedesát dětí z naší obce a přilehlých osad by mělo nastoupit již letos, 
od 1. srpna, do nové mateřské školy. 

  František Záhora 
 
 
 
 

Vážení spoluobčané, 
 
od 1. dubna vstupuje v účinnost  novela zákona o odpadech  v části  
týkající se nakládání  biologicky rozložitelného odpadu.  
Touto novelou se zavádí  povinnost obce zajistit  pro své občany  
možnost uložení tohoto odpadu  od 1.dubna do 31.října . 
Naše prozatímní řešení  od 1. dubna  bude v v prostoru Areálu VPS 
Marek velkoobjemový kontejner kam mohou zájemci ukládat  
biologicky rozložitelný odpad. tj : tráva, listí, zbytky ovoce a zeleniny, 
piliny, dřevní štěpky, větve. Otevírací doba je od  pondělí až pátek od 
8,00  do  18,00  sobota a neděle od 9,00 do  12,00     
Prosíme o dodržování těchto pravidel, protože  odpad bude odvážen na 
kompostárnu  a v případě, že bude obsahovat jiný odpad bude nám 
vrácen.   

Irena Pekárková 
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Lipno nature s.r.o.                 VLADIMÍR CNOTA 

SOUKROMÝ ZEMĚDĚLEC HOSPODAŘÍCÍ VE VAŠÍ LOKALITĚ 

HLEDÁ POZEMKY K PRONÁJMU, VHODNÉ K ZEMĚDĚLSKÉ 

ČINNOSTI. 

Nabízíme roční pronájem 2 – 3 000 Kč/ha. 
 

VEŠKERÉ ADMINISTRATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI S PŘEVODEM 

NÁJEMNÍ  SMLOUVY A DANĚ Z POZEMKU VYŘÍDÍME 

ZA VÁS. 

TEL:720 101 603 p. CNOTA, p. KUKAČKA 

Vladimír Cnota IČ: 72204605  

Vyšehrad 169, 38101 Český Krumlov  

telefon: +420 720 101 603  

email: info@lipnonemovitosti.cz 

http://www.lipnonemovitosti.cz/  
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FILIPOJAKUBSKÁ NOC 
 

30. dubna 2015 
 

Každoroční tradiční stavění májky a pálení čarodějnic 
Sledujte plákáty 

Program začíná již v 15,00 hod v hasičské zbrojnici 
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Oznámení redakce 
Redakce oznamuje, že příspěvky můžete posílat elektronickou 

poštou na adresu zpravodajcerna@email.cz, nebo je předat 
v písemné podobě na Obecním úřadě. Uzávěrka zpravodaje na měsíc 
květen bude 25. dubna 2015. 

ReZp 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vydává Obec Černá v Pošumaví, IČO: 00 245 828, evidenční číslo 
MK ČR E 13487, neprodejné, 

Česká republika, Jihočeský kraj, okres Český Krumlov 
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